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 Mötesdatum 

 

 2024-04-26 

Samverkansgrupp Kompetensförsörjning 2023 

 

Plats och tid Sammanträdesrum Mälaren, Regionhuset, Västerås kl. 09:00-12:00 
  
Beslutande ledamöter Jenny Landernäs (M) (Ordförande) (Region Västmanland) 

Janeth Persson (SD) (Region Västmanland, deltar på distans) §§9–12 
Karolina Myllergård (S) (Region Västmanland) 
Håkan Tomasson (M) (Arboga, deltar på distans) 
Åsa-Märta Sjöström (S) (Fagersta) 
Jenny Hödefors (S) (Vice ordförande) (Hallstahammar, deltar på distans) 
Mikael Peterson (S) (Kungsör) 
Per Ågren (S) (Köping 
Johanna Odö (S) (Norberg) 
Anders Wigelsbo (C) (Sala) 
Johanna Olofsson (M) (Surahammar) 
Maria Kesselring (S) (Västerås)  

  
Ej tjänstgörande ersättare Per Norin (KD) (Region Västmanland) 

Sigurd Synnergård (L) (Hallstahammar)  
  
Övriga närvarande Elin Hellström (mötessekreterare) 

Annette Wisén (utvecklingsledare Näringsliv och kompetensförsörjning) 
Emma Linnman (utvecklingsledare Näringsliv och 
kompetensförsörjning) 
Maria Granberg (näringslivsansvarig Surahammars kommun) 
Jerry Engström (campuschef Campus Västervik) §§9–13 
Arne Andersson (förvaltningsdirektör Kollektivtrafikförvaltningen 
Region Västmanland) §15  

  
  
  

Vid minnesanteckningarna  Sekreterare  ………………………… 
    Elin Hellström 
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§9 Inledning 
Sammanfattning 
Ordförande inleder och hälsar samverkansgrupp kompetensförsörjning välkomna. 
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§10 Nästa sammanträde 
Sammanfattning 
Nästa sammanträde ska äga rum fredagen den 13 september 2024 klockan 09.00. 

Förslag till beslut 
Nästa sammanträde ska äga rum fredagen den 13 september 2024 klockan 09.00. 

Beslut 
Nästa sammanträde ska äga rum fredagen den 13 september 2024 klockan 09.00. 
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§11 Planering och dimensionering av gymnasieutbildning 
Sammanfattning 
Emma Linnman och Annette Wisén ger en kort uppdatering om hur arbetet i länet 
fortskrider kopplat till reformen planering och dimensionering för gymnasieskolan och 
den kommunala vuxenutbildningen. 

De inleder med att informera att Region Västmanland nyligen har sammankallat länets 
kommuners vuxenutbildningsrektorer till en träff. Vidare berättar de att planeringen 
för vilka kommuner som ska samverka och ingå i de primära samverkansavtalen i stort 
sett är klart. De informerar också att vuxenutbildningsrektorer arbetar med att skicka 
in ansökningar om vilka yrkespaket de ska bedriva framåt. De kommuner som Emma 
Linnman och Annette Wisén har varit i kontakt med har följt Skolverkets rekommend-
ationer om dimensionering. De primära samverkansavtalen för gymnasieskolan ska 
vara på plats senast hösten 2024. Skolverket kommer också att genomföra mer riktade 
informationsinsatser framöver. 

De berättar att Region Västmanland har genomfört en konferens ”Samverkan för 
framtidens arbetsmarknad ”samt att det under hösten kommer att göras utbildnings-
insatser för yrkesvägledare. Vidare informerar de att Västerås Yrkeshögskola, från 
Myndigheten för yrkeshögskolan, tilldelats att få genomföra den nya utbildningen 
Internationell svetsare. 

Förslag till beslut 
Informationen noteras. 

Beslut 
Informationen noteras. 
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§12 Infrastruktur ur ett kompetensförsörjningsperspektiv 
Sammanfattning 
Temapass: Infrastruktur ur ett kompetensförsörjningsperspektiv - att tillgängliggöra 
utbildning för hela länets invånare. 

Emma Linnman och Annette Wisén presenterar fakta gällande befolkning och syssel-
sättning i Västmanland. Statistik visar att tre av fyra sysselsatta i länet bor och arbetar i 
samma kommun. 

De går igenom vad ett lärcentrum är, vilka funktioner det kan ha samt varför ett 
lärcentrum behövs. Vidare berättar de om ESF-projekt för utveckling av lärcentra som 
genomfördes under 2021–2023 av Skolverket och Myndigheten för yrkeshögskolan. 
De redogör för resultatet från Skolverkets förstudier och tar bland annat upp att 
studerande i undersökningen angett att möjligheten att studera och tentera på distans 
hade betydelse för deras beslut att börja studera. De avslutar med att lyfta 
kommunernas perspektiv på lärcentra och tar upp hinder och utmaningar, samt 
redogör för möjligheter. 

Länkar till förstudierna kommer att skickas ut tillsammans med minnesanteckningarna. 

Förslag till beslut 
Informationen noteras. 

Beslut 
Informationen noteras. 

Beslutsunderlag 
 Regeringens skrivelse 2020/21:133 Nationell strategi för hållbar regional 

utveckling i hela landet  2021-2030 
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§13 Campus Västervik - ökad kompetens via högre utbildning och forskning 
Sammanfattning 
Jerry Engström inleder med att presentera sig, Västerviks kommun och Campus 
Västervik. Han går igenom vad Campus Västervik är och tar bland annat upp att det är 
ett lokalt campus som ägs, drivs och finansieras av Västerviks kommun. Han berättar 
vilket uppdrag de har samt vad de erbjuder. Campus Västervik ska tillgängliggöra 
högre utbildning och forskning med fokus på arbetsmarknadens behov, och utgångs-
punkten är därför grundad i samhällets behov av kunskap och kompetens. Han 
berättar att Västervik har utmaningar med infrastruktur och att kommunen är en egen 
arbetsmarknadsregion med få in- och utpendlare. Vidare berättar han bland annat att 
verksamheten på Campus Västervik är uppdelad i utbildnings- respektive forsknings-
miljö, samt går igenom vad de erbjuder utbildningar inom. 

Samverkansgruppen ställer frågor om Campus Västerviks praktiska utbildningar, hur 
de lyckas med att fylla dessa och hur stöttandet från företagare i kommunen ser ut. 
Vidare ställer samverkansgruppen frågor om vad som har varit viktigt för att lyckas, 
eventuella effekter på gymnasiebehörighet och samverkan mellan kommuner. 

Jerry Engström berättar hur Campus Västerviks service- och utbildningskoordinatorer 
arbetar för att underlätta för studenter samt med att skapa trygghet och trivsel. Han 
fortsätter med att redogöra för de strukturer och strategier som Campus Västervik har 
byggt upp samt gå igenom tillhörande process. Han berättar om effekter och tar bland 
annat upp att fler väljer högre studier, att 70 % inte hade studerat utan ett lokalt 
campus, att allt fler bor kvar och flyttar in, samt att verksamheter kan etablera sig i 
kommunen för att fortsätta drivas och utvecklas. Avslutningsvis lyfter han att allt 
handlar om att samverka och arbeta för att bibehålla samverkan. 

Samverkansgruppen diskuterar antal studenter över tid samt samarbete med Region 
Kalmar län. 

Emma Linnman presenterar en sammanställning av lärcentrum i Västmanland. Hon 
redogör för vad respektive kommun i länet erbjuder. 

Inför mötet har ledamöter och ersättare i samverkansgruppen ombetts förbereda två 
frågor. 

1. Hur kan vi i länet samverka för att förbättra utbudet/underlätta för fler i länet att ta 
del av utbildning på alla nivåer? 

2. Senare i vår finns ett möte inbokat med strategisk regional beredning (SRB) och 
Mälardalens universitet. Vilka eventuella medskick har ni till detta möte? 

Nedan presenteras respektive kommuns svar. 

Köping: En fungerande kollektivtrafik och lokala lärcentrum som fungerar. Utbyggnad 
av fiber för att tillgängliggöra distansutbildningar. 

Surahammar: Utmaningar med infrastruktur och kollektivtrafik. Viktigt att ungdomar 
kan förflytta sig, särskilt då en gymnasieskola saknas i kommunen. Bergslagspendeln 
lyfts särskilt. Samverkan; hur kan kommunerna stötta varandra? Viktigt med dialoger 
bland näringslivschefer och skola. 
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Kungsör: En fungerande kollektivtrafik. I dag är det svårt att ta sig till Västerås, det är 
lättare att resa till Eskilstuna. Positivt att kommunerna i Västra Mälardalen samverkat 
gällande reformen planering och dimensionering och hur näringslivet möts upp. 
Företagare behöver möta upp med praktik och konkreta exempel och krav gällande 
vad som saknas när elever kommer ut på arbetsmarknaden. 

Hallstahammar: Kommunen har en dialog med vuxenutbildningen gällande vad de ser 
för utmaningar. Kommunerna i länet behöver arbeta gemensamt då det i dag är 
resurskrävande att erbjuda tentamen för distansutbildningar. En fråga om möjlighet 
till digital övervakning lyfts. 

Västerås: Problem med den regionala trafiken då elever har svårt att ta sig till skolan. 
Det kan finnas skäl att se över om möjlighet till samsök till den kommunala 
vuxenutbildningen i hela länet ska finnas, liknande hur det hanteras i exempelvis 
Värmland. För att vi som region ska fungera på lång sikt behöver det tas ett större 
gemensamt ansvar och grepp om var utbildningar i länet ska finnas. Medskick till 
MDU: Satsning på lärar- och rektorsutbildningar samt skolforskning behövs. 

Fagersta: Ett problem att kommunen inte får igenom elever i grundskolan. Svårt att få 
omställningsstöd. Samverkan kring fler utbildningar för att få dessa fulla. Mer LIA-
platser (lärande i arbete) behövs. Medskick till MDU: Det behövs en filial riktad mot 
industrier. 

Norberg: Små volymer i kommunen. Kommunen samverkar och köper in tjänster i dag. 
I dag går många ungdomar i kommunen gymnasiet under en allt längre period vilket är 
ett problem. Närheten till studier tas upp. 

Sala: Kommunen kommer att ha utmaningar med yrkesutbildningar framöver. Viktigt 
med samverkan, att samverkansavtalen blir färdiga och att det skapas möjlighet för 
elever att få en passande utbildning. 

Arboga: En fungerande infrastruktur behövs. En bättre samordning av praktik då 
elever inte kan lära sig allt från skolan. Samverkan mellan MDU och industrin för att få 
fram rätt kompetens. Medskick till MDU: Det behövs mer praktik för studerande vid 
universitets- och högskoleutbildningar. 

Skinnskatteberg: Svar har skickats via mejl. ”Kollektivtrafiken måste förbättras, 
lärcentra i centralorten i alla kommuner, har vi fiber utbyggt i alla byar? Kan vi ha mera 
av distansutbildning? Just dessa delar tillsammans behöver fungera för att kunna 
förbättra utbudet/underlätta för flera att kunna ta del av utbildningar som erbjuds i 
Västmanland.” 

Förslag till beslut 
Informationen noteras. 

Beslut 
Informationen noteras. 
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§14 Lärcentrum i Västmanland 
Sammanfattning 
Region Västmanland har under april månad skickat ut en enkät om tillgången till 
lärcentrum i länets kommuner. 

Emma Linnman presenterar en sammanställning av lärcentrum i Västmanland. Hon 
redogör för resultatet och vad respektive kommun erbjuder. 

Förslag till beslut 
Informationen noteras. 

Beslut 
Informationen noteras. 
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§15 Fungerande infrastruktur för kompetensförsörjning och livslångt lärande i Västmanland 
Sammanfattning 
Arne Andersson inleder med att presentera sig och visar en film om kollektivtrafiken i 
länet. Han informerar om Västmanlands Regionala Trafikförsörjningsprogram och dess 
koppling till den regionala utvecklingsstrategin, och hur samhällsfrågor som kompet-
ensförsörjning är en del i uppdraget att trafikförsörja. 

Han tar upp anpassningar och uppbyggnad av stråk för samverkan mellan regionen 
och kommunerna. Han visar en bild för regional stomtrafik och lyfter prioriteringar och 
arbete för en ökad attraktivitet. Han avslutar med att ta upp möjligheten för 
kommuner och regionen att tillsammans fortsätta utveckla utbudet inom kollektiv-
trafiken. 

Samverkansgruppen ställer frågor om eventuella dialoger med närliggande län och 
pendling till Hitachi Energy i Ludvika. Vidare diskuteras hur kompetensförsörjningen i 
länet beaktas vid planering av kollektivtrafik, vad det innebär att åka kollektivtrafik, 
hur kommuner i dag planerar sina verksamheter utifrån den kollektivtrafik som 
erbjuds samt lyfter vikten av att vidta rätt åtgärder för att få ihop en långsiktig 
kollektivtrafik. Samverkansgruppen diskuterar avslutningsvis kort pendlarparkeringar i 
vissa kommuner samt behov av fortsatt samverkan med regionen. 

Förslag till beslut 
Informationen noteras. 

Beslut 
Informationen noteras. 
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§16 Nästa möte 
Sammanfattning 
Samverkansgrupp Kompetensförsörjnings kommande möte kommer att hållas 
tillsammans med Västmanlands kompetensråd. Vid mötet kommer även Magnus 
Wallerå, generaldirektör för Myndigheten för yrkeshögskolan (MYH), att delta. 
Ledamöter och ersättare i samverkansgruppen ombeds att lämna inspel och önskemål 
om specifikt innehåll till mötet. 

Ordförande Jenny Landernäs (M) lyfter det kommande arbetet i samverkansgruppen. 
Hon efterfrågar vilka områden samverkansgruppen önskar fokusera på framöver för 
att få utbyte och resultat med sig. 
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§17 Övriga frågor 
Sammanfattning 
Inga övriga frågor lyfts. 
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